
PROTOKÓŁ Nr XI / 2011 
z przebiegu XI Sesji Rady Gminy Jaraczewo

odbytej w dniu 3 listopada 2011 r. o godz. 10.00
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo

Minutą ciszy uczczono pamięć zmarłego Adama Kołodzieja – pierwszego  Starosty Powiatu 
Jarocińskiego  i radnego powiatu ( gminy Jaraczewo i Kotlin) oraz Rudolfa Tonka  burmistrza z 
zaprzyjaźnionej  gminy Nempitz w Niemczech  

W obradach uczestniczyli:

– radni  Rady Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– Wójt Gminy - Dariusz Strugała 
– Zastępca Wójta - Stanisław Andrzejczak
– Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
– Radca Prawny - Marianna Frąckowiak
– radny powiatu - Teodor Grobelny
– kierownicy referatów i jedn. organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności
– Sołtysi Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– prezes  Zarządu  Gminnego  Stowarzyszenia  Sołtysów  Województwa  Wielkopolskiego- 

Halina Czabańska
– Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Maciej Bierła
– dziennikarz  GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Piotr Ignasiak

Dyrektorzy  szkół z terenu gminy w osobach:
– Helena Jakrzewska - dyrektor Szkoły Podstawowej w Goli
– Elżbieta Kasprzak - dyrektor Szkoły Podstawowej w Górze
– Ewa Kardach - dyrektor Szkoły Podstawowej w Noskowie
– Zbigniew Jarus - dyrektor Szkoły Podstawowej w Wojciechowie
– Jarosław Podkówka - dyrektor Gimnazjum w Jaraczewie
– Sławomir Podeszwa - dyrektor Zespołu Szkół w Rusku 

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad  X Sesji Rady Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na  X  Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiana w budżecie gminy na 2011 rok.
7.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Jaraczewo  na lata 2011- 2018.
8. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych 
trzech kwartałów 2011 r. przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 
2012 rok.
9.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków 
transportowych.
10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy  informacji  o 
nieruchomościach  i  obiektach  budowlanych  oraz  deklaracji  na  podatek  od 
nieruchomości dla celów ustalenia lub obliczenia podatku od nieruchomości.
11.  Podjęcie  uchwały w sprawie  przeznaczenia  środków pochodzących  z  umorzenia 



części pożyczki.
12.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  Gminy  Jaraczewo  na 
2012 rok.
13.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Aneksu  Nr  3  do  POROZUMIENIA 
MIĘDZYGMINNEGO  zawartego  w  dniu  7  października  2008  roku  w  sprawie 
powierzenia  Gminie  Jarocin  przygotowania  i  wykonania  zadania  p.n. 
„Zagospodarowanie  i  nadzór  nad  funkcjonowaniem systemu  gospodarki  odpadami  i 
osadami ściekowymi dla gmin objętych POROZUMIENIEM wraz z budową Zakładu 
Zagospodarowania  Odpadów       z siedzibą w Witaszyczkach z ewentualnymi punktami 
przeładunkowym”
14. Raport o stanie oświaty w Gminie Jaraczewo za rok szkolny 2010/2011.
15. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych.
16. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
18. Wolne głosy. 
19. Wnioski podjęte na sesji.
20. Zakończenie.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Zgodnie z art. 20 ustawy o samorządzie gminnym obrady XI Sesji Rady Gminy Jaraczewo 
otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak.
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 
radnych.

Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady
Na pytanie Przewodniczącego Rady – czy są uwagi do proponowanego porządku obrad, 

który został załączony do zawiadomienia o odbyciu sesji – żadnych uwag nie zgłoszono.

2. Przyjęcie protokołu z obrad  X Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący  Rady zwrócił  się  do Sekretarza  Rady o wypowiedz do sporządzonego 
protokołu z ostatniej  sesji.

Sekretarz Rady – Barbara Pielucha poinformowała, ze po zapoznaniu się z protokołem z 
przebiegu X Sesji Rady Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 6 października 2011 r.  nie wnosi uwag. 

Radni  również  nie  wnieśli  uwag  do  sporządzonego  protokołu  z  przebiegu  X  sesji.  Za 
przyjęciem protokołu  bez czytania głosowało 15 radnych. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na  X  Sesji Rady Gminy.

Na prośbę Przewodniczącego Rady sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na X Sesji 
odbytej w dniu 6 października 2011 r. złożył Zastępca Wójta. Do złożonego sprawozdania, które 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu nie wniesiono żadnych uwag. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie, które sanowi załącznik do niniejszego protokołu złożył Wójt.
W odniesieniu do uczestnictwa  w Europejskim Kongresie Gmin Wiejskich  wspomniał, że w tym 
Kongresie uczestniczył również Przewodniczący  Rady ( 18 – 20 października 2011 r. - Warszawa ). 
Podczas  tego  Kongresu  omawiane  były  sprawy  dotyczące   rolnictwa,   oświaty,   zarządzania 
finansami   publicznymi  w  ramach  kryzysu   oraz  sprawy opieki  społecznej.  Poinformował,  że 
szczegółowe informacje  z przebiegu Kongresu zostały   zamieszczone na stronach internetowych 



głównie Związku Gmin Wiejskich. 
Co  zaś tyczy się pobytu  w  Niemczech ( wójt z delegacją przedstawicieli Stowarzyszeń z 

terenu  gminy  )  poinformował,  iż  podczas  tego  spotkania  omawiane   były  sprawy   dalszej 
współpracy   Stowarzyszenia  „Przyjaciele  Jaraczewa”.  Podczas  tej  wizyty   prowadzone  były 
również  rozmowy dotyczące   spotkania  młodzieży   Polski,  Niemiec,  Ukrainy,  Rosji,  Włoch  i 
Holandii  na  terenie  naszej  gminy   (miejsce  spotkania  Gimnazjum w Jaraczewie).  Cel  takiego 
spotkania to – nauka historii. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie wpłynęła żadna interpelacja i nie było zapytań. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2011 rok.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że   projekt  powyższej  uchwały  był  analizowany  na 
posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 
Komisji o wypowiedz w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że po szczegółowej analizie i udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika i Zastępcę 
Wójta,  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  2  listopada  2011  r.  projekt   przedłożonej  uchwały 
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący Komisji  Oświaty,  Kultury i  Spraw Socjalnych poinformował,  że projekt 
powyższej  uchwały   został  omówiony  przez  Skarbnika   na  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  31 
października 2011 r. i po szczegółowej analizie został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  proponowane  w  projekcie  tej 
uchwały  zmiany w budżecie gminy Komisja szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 
28 października 2011 r., nie wnosząc uwag. 

Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto jest za podjęciem powyższej uchwały głosowało 
15 radnych ( Uchwała Nr XI / 67 / 2011 ). 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Jaraczewo  na lata 2011- 2018.

Ponieważ  projekt  tej  uchwały  był  omawiany  na  posiedzeniach  Komisji  Rady, 
Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w 
imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że po udzielonych wyjaśnieniach przez Skarbnika Komisja na posiedzeniu w dniu 2 
listopada 2011 r. projekt przedłożonej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że projekt tej 
uchwały  Komisja  przeanalizowała  na  posiedzeniu  w  dniu  31  października  2011  r.  i  został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący  Komisji   Rewizyjnej  poinformował,  że  zmiany  Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej  omówiła Skarbnik Gminy na posiedzeniu  Komisji w dniu 28 października 2011 r. 

W związku  z  powyższym,  na  pytanie  Przewodniczącego  Rady –  kto  jest  za  podjęciem 
powyższej uchwały, głosowało 15 radnych ( Uchwała Nr XI/ 68/2011 ). Uchwała stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 



8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  za  okres 
pierwszych  trzech  kwartałów  2011  r.  przyjmowanej  jako  podstawa  obliczenia 
podatku rolnego na 2012 rok.

Przewodniczący   Rady  powiedział,  że  projekt  tej  uchwały  był  również  omawiany  na 
posiedzeniach  Komisji  Rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących  poszczególnych  Komisji  i 
wypowiedz w imieniu Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 2 listopada  2011 r. po szczegółowej analizie 
pozytywnie zaopiniowała proponowaną przez Wójta cenę 1q żyta tj. 50,00 zł  przyjmowanej jako 
podstawa obliczenia podatku rolnego na 2012 rok. 

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że  na 
posiedzeniu w dniu 31 października 2011 r. Komisja po szczegółowej analizie większością głosów 
przychyliła  się do proponowanej  ceny 1q żyta  przyjmowanej  jako podstawa obliczenia podatku 
rolnego na 2012 rok.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  proponowana  cenę  1q  żyta 
przyjmowaną jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2012 rok Komisja przeanalizowała na 
posiedzeniu w dniu 28 października 2011 r. 

Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto jest za podjęciem powyższej uchwały głosowało 
15 radnych a jeden radny wstrzymał się  od głosu (  uchwała nr  XI/69/2011).  Uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków 
transportowych.

Przewodniczący Rady informuje, że projekt tej uchwały był  też omawiany na posiedzeniach 
Komisji Rady  i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że projekt tej uchwały Komisja po analizie na posiedzeniu w dniu  2 listopada 2011 
r. zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że Komisja 
na posiedzeniu w dniu 31 października 2011 r. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała proponowane 
w projekcie przedłożonej  uchwały stawki podatku od środków transportowych.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 28 
października 2011 r. po szczegółowej analizie  przedłożonego  projektu powyższej uchwały , nie 
wniosła uwag do proponowanych stawek tego podatku.

Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto jest za podjęciem powyższej uchwały głosowało 
15 radnych (Uchwała Nr XI/70/2011). Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy  informacji  o 
nieruchomościach  i  obiektach  budowlanych  oraz  deklaracji  na  podatek  od 
nieruchomości dla celów ustalenia lub obliczenia podatku od nieruchomości.

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt powyższej uchwały był również omawiany na 
posiedzeniach  Komisji  rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących  poszczególnych  komisji  o 
wypowiedz w imieniu  Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował,  że   na  posiedzeniu  w  dniu  2  listopada  2011  r.,  po  udzielonych  wyjaśnieniach 
Komisja projekt tej uchwały zaopiniowała  jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący komisji  Oświaty,  Kultury i  Spraw Socjalnych poinformował,  że projekt 
powyższej  uchwały  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  31  października  2011  r.  zaopiniowała 



jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 28 

października 2011 r. nie wniosła uwag do projektu powyższej uchwały.  
Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto jest za podjęciem powyższej uchwały,  głosowało 

15 radnych (uchwała Nr XI/71/2011). Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

11. Podjęcie  uchwały  w sprawie  przeznaczenia  środków pochodzących z  umorzenia 
części pożyczki.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  nad  projektem  powyższej  uchwały  obradowały 
Komisje rady i zwrócił się do przewodniczących  poszczególnych Komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że po udzielonych wyjaśnieniach przez Zastępcę Wójta, Komisja na posiedzeniu w 
dniu 2 listopada 2011 r. projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że  po 
udzielonych wyjaśnieniach przez zastępce Wójta, Komisja na posiedzeniu w dniu 31 października 
2011 r. projekt  przedłożonej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  Na  posiedzeniu  w  dniu  28 
października 2011 r. Komisja nie wniosła uwag do projektu tej uchwały. 

Na pytanie Przewodniczącego Rady- kto jest za podjęciem powyższej uchwały głosowało 
15 radnych ( uchwała Nr XI/72/2011). Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Jaraczewo na 
2012 rok.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  powyższej  uchwały  był   omawiany  na 
posiedzeniach Komisji i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w 
imieniu Komisji.

Przewodniczący  komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że przedłożony program został szczegółowo omówiony na posiedzeniu komisji w 
dniu 2 listopada 2011 r. i zaopiniowany pozytywnie. 

Przewodniczący  komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że 
przedłożony projekt tej uchwały z załączonym Programem komisja szczegółowo przeanalizowała 
na posiedzeniu  w dniu 31 października 2011 r. i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący Komisji  rewizyjnej  poinformował,  że Projekt  powyższej  uchwały został 
szczegółowo omówiony na posiedzeniu komisji w dniu 28 października 2011 r.

Na pytanie  Przewodniczącego Rady- kto jest za podjęciem powyższej uchwały głosowało 
15 radnych ( Uchwała Nr XI/73/2011). Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Aneksu  Nr  3  do  POROZUMIENIA 
MIĘDZYGMINNEGO  zawartego  w  dniu  7  października  2008  roku  w sprawie 
powierzenia  Gminie  Jarocin  przygotowania  i  wykonania  zadania  p.n. 
„Zagospodarowanie i nadzór nad funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami 
i  osadami  ściekowymi  dla  gmin  objętych  POROZUMIENIEM  wraz  z  budową 
Zakładu Zagospodarowania  Odpadów z siedzibą w Witaszyczkach z ewentualnymi 
punktami  przeładunkowymi”

Przewodniczący   Rady  powiedział,  że  projekt  tej  uchwały  również  był  omawiany  na 
posiedzeniach komisji i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w 
imieniu komisji.



Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że projekt powyższej uchwały omówił Zastępca Wójta na posiedzeniu Komisji w 
dniu 2 listopada br. i po udzielonych wyjaśnieniach został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że projekt tej 
uchwały  omówił  zastępca  Wójta  na  posiedzeniu  komisji  w  dniu  31  października  2011  r.  i  po 
szczegółowej analizie został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  Komisja 
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 28 października 2011 r. 

Na pytanie Przewodniczącego Rady – kto jest za podjęciem powyższej uchwały głosowało 
15 radnych (Uchwała  Nr XI/74/2011). Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przed przystąpieniem  do kolejnego punktu porządku obrad  Przewodniczący  Rady ogłosił 
15 min. przerwę w obradach. 

14. Raport o stanie oświaty w Gminie Jaraczewo za rok szkolny 2010/2011.

Przewodniczący   Rady   zwrócił  się  do  dyrektora  Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno 
Administracyjnego  Szkół  o   przedstawienie  raportu  o  stanie  oświaty  w  wersji  elektronicznej 
dotyczącego wszystkich szkół na  terenie Gminy Jaraczewo. Wspomniał, że raport o stanie oświaty 
radni otrzymali również w wersji elektronicznej. 

Dyrektor GZEAS przedstawiając raport  ( wyświetlony na ekranie) wspomniał, że na terenie 
tutejszej  gminy mamy  4  samodzielne Szkoły Podstawowe, 1 Gimnazjum i 1 Zespół Szkół  w 
skład którego wchodzi Szkoła Podstawowa, Gimnazjum i Przedszkole. Działa również Publiczne 
Przedszkole  w  Jaraczewie  prowadzone  przez  Stowarzyszenie  i  Niepubliczne  Przedszkole 
prowadzone przez Stowarzyszenie w Noskowie. Następnie zaznaczył, że od kilkunastu lat w gminie 
Jaraczewo spada liczba dzieci w kolejnych latach szkolnych ( między rokiem szkolnym 2009/2010 
a 2010/2011 spadek uczniów wynosił 44 ).  Spadek  liczby  powoduje zarazem redukcje etatów 
pedagogicznych  w szkołach. Wspomniał, że 97% subwencji oświatowej przeznaczane jest na płace 
dla nauczycieli ( zgodnie z Kartą Nauczyciela). 
Dalej poinformował, że z roku na roku  zachodzą zmiany jeżeli chodzi o wyposażenie szkół np.: 
zakup komputerów czy tablic  interaktywnych.  Zmieniło  się  również wiele  pod względem bazy 
sportowej.   Posiadamy  dwie  sale  sportowe,  które  są   doposażane.  W ostatnich  dwóch  latach 
przybyły dwa boiska wielofunkcyjne „ORLIK”.  Nowe boisko wielofunkcyjne jest również przy 
szkole w Górze. W trakcie budowy jest też boisko w Wojciechowie. Uczniowie mają możliwość 
korzystania z tych obiektów do późnych godzin wieczornych 

Następnie  dyrektor  powiedział,  że  możemy   być  i  jesteśmy  zadowoleni  z  tego,  że  do 
przedszkola z terenu naszej gminy uczęszcza 82,45% dzieci  i ośmiogodzinny pobyt 1 dziecka w 
przedszkolu z pełnym wyżywieniem  to koszt 138,00 zł miesięcznie. 

Co się tyczy awansów zawodowych dyrektor poinformował, że z roku na rok wzrasta liczba 
nauczycieli  dyplomowanych.

Analizując wyniki  egzaminów w poszczególnych szkołach dyrektor  odniósł się głównie do 
szkół, które uzyskały najlepsze  i najsłabsze wyniki  zaznaczając, że poprawiły się wyniki w szkole 
Podstawowej w Górze ( szczegółowy opis został zawarty w raporcie, który stanowi załącznik do 
niniejszego  protokołu ). 

Następnie na prośbę  Przewodniczącego Rady raporty  z działalności poszczególnych szkół, 
które stanowią załączniki do niniejszego protokołu składali:

1) Pani Helena Jakrzewska – dyrektor Szkoły Podstawowej w  Goli;
2) Pani Elżbieta  Kasprzak – dyrektor Szkoły Podstawowej w Górze,
3) Pani Ewa  Kardach  - dyrektor Szkoły Podstawowej w Noskowie,
4) Pan Zbigniew Jarus -  dyrektor Szkoły Podstawowej w Wojciechowie,
5) Pan Jarosław Podkówka  - dyrektor Gimnazjum w Jaraczewie,
6) Pan Sławomir Podeszwa   - dyrektor Zespołu Szkół w Rusku.



Podsumowując  złożone  raporty z  działalności  poszczególnych  szkół  dyrektor  Gminnego 
Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego Szkół powiedział,  że należy  poczynić wszelkie starania 
zmierzające do osiągnięcia wyższych wyników z  egzaminów. 

W dyskusji Wójt powiedział, że  najważniejsze w oświacie  to osiąganie jak najlepszych 
wyników w nauczaniu, żeby uczniowie mogli  przejść   do innych szkół z określoną  wiedzą i 
zdobywali  nowe umiejętności. 
Należałoby również spojrzeć na  to jakie dalej  ścieżki edukacyjne wybrali uczniowie.
 Kolejną bardzo ważną rzeczą  to środki finansowe jakie  przekazujemy na oświatę tj. dowożenie 
uczniów, dofinansowanie szkół  i przedszkoli  specjalnych. 
Dalej informuje, że kolejny dział,  któremu musimy się bliżej przyjrzeć to przedszkola,  które są 
prowadzone przez Stowarzyszenia. 
Uważa, że  należałoby wspólnie rozważyć nowe rozwiązanie dla  naszej oświaty.  Zaznaczył, że w 
tym  i  na  kolejny rok  wystarczy środków finansowych na  właściwe funkcjonowanie  placówek 
oświatowych w  naszej gminie.

Kończąc swoje wystąpienie Wójt  powiedział, iż uważa, że nie mamy złych szkół, nie mamy 
złej kadry,  mamy dobrych dyrektorów  i podziękował wszystkim dyrektorom za dobrą współpracę i 
wkład  pracę dla dobra  naszych  dzieci i  całego społeczeństwa . 

15. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych.

Przewodniczący Rady poinformował, że pismem z dnia 23 września 2011 roku wojewoda 
wielkopolski poinformował, że Wójt Gminy , pan Dariusz Strugała i Przewodniczący Rady , Pan 
Roman  Skrzypczak  złożyli  swoje  oświadczenia  majątkowe  w terminie  i  nie  stwierdził  w  nich 
nieprawidłowości.
Zgodnie z  obowiązującymi  przepisami oświadczenia majątkowe złożyli  również wszyscy radni. 
Oświadczenia zostały złożone w terminie i  nie  stwierdził  w nich nieprawidłowości.  Informacja 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W  odniesieniu do pracowników Urzędu Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych i 
dyrektorów szkół, Wójt poinformował, że wszystkie oświadczenia zostały złożone w ustawowym 
terminie i nie stwierdził w nich nieprawidłowości.  Informacja Stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Przewodniczący  Rady   zapoznał  również  obecnych  z  informacją  Naczelnika  Urzędu 
Skarbowego  w Jarocinie  i w Gnieźnie o wynikach analizy dotyczącej oświadczeń majątkowych za 
rok 2010 . 

16. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 

Przewodniczący Rady poinformował,  że  w dniu  28 października  2011 r.  uczestniczył  w 
posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska przy Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, na 
którym  dokonano wyboru władz Komisji.  Kolejne posiedzenie Komisji odbędzie się  23 listopada 
2011 r., którego tematem będzie działalność  Spółek Wodnych. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
Nie udzielano odpowiedzi ponieważ nie było zapytań i nie złożono żadnej interpelacji. 
18. Wolne głosy. 

Radny  Jacek  Kryszak   poinformował,  że  kierowcy  autobusów  a  zwłaszcza  autobusów 
szkolnych zgłaszają problemy z  zatrzymywaniem się   na rynku w Jaraczewie przy sklepie ABC. 
Prosił o rozważenie możliwość namalowania  na jezdni koperty ( na tym odcinku drogi) 

Przewodniczący  Rady  zapoznał radnych z uchwałą  w sprawie trybu  prac nad projektem 
budżetu   zwracając  uwagę  na  zachowanie   terminów.  Poinformował  również,  że  kolejna  sesja 
odbędzie się w ostatnich dniach listopada.



Następnie dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury przedstawił obecnym program obchodów 
Święta Niepodległości w naszej gminie. 

Radny  Edmund  Kowalczyk  wstrzymanie  się  od  głosu  przy  podejmowaniu  uchwały 
dotyczącej  obniżenia średniej  ceny skupu żyta przyjmowanej  jako podstawa obliczenia podatku 
rolnego na 2012 rok uzasadnił tym, iż uważa, że w porównaniu do 2011 roku, w 2012 roku cena ta 
wzrosła o ponad 40%, a inne podatki na 2012 rok zostały podwyższone o 4,2%.  W dodatku w 
ostatnim roku ceny środków do produkcji rolnej wzrosły średnio o 20%, a w tych wyliczeniach nie 
uwzględnia klęsk.  Wspomniał,  że renty rolników wynoszą w granicach 750 zł  i  chyba żaden z 
rolników nie zgłaszał się o zapomogę na podratowanie zdrowia, a np. z raportu oświaty wynika, że 
nauczyciele emeryci na podratowanie zdrowia mają 2 tys zł. Takich  porównań mógłby  tworzyć 
więcej. Uważa, że rolnik najmniej korzysta z gminy, a podatek najwięcej mu się podwyższa. Uważa 
też, że w sesji powinni również uczestniczyć  przedstawiciele Izby Rolniczej. 
Dalej powiedział, że może nie powinno się podwyższać podatków ale przyjrzeć się inwestycjom 
(które  są  finansowane  z  budżetu  gminy)   czy  są  sumiennie  wykonywane  i  czy  inwestorzy  są 
wiarygodni i jeżeli są niepokojące sygnały to sprawdzać, a nie obrażać się. 
Kończąc swoją wypowiedz powiedział, że tak się zachował, ponieważ  idąc do kościoła nie mógłby 
spojrzeć rolnikom prosto  w oczy. 

Radny Jacek Kryszak w odniesieniu do wypowiedzi  przedmówcy przypomniał  radnemu 
Kowalczykowi, że podatek rolny jest trzecim podatkiem jeżeli chodzi o wpływy do budżetu gminy,  
a na pierwszym miejscu jest podatek od nieruchomości. I zapytał, co się stanie jeżeli np. 2 lub 3 
firmy na terenie gminy zbankrutują i na  garnuszek opieki społecznej trafi ok. 400 ludzi  „Co Pan 
tym Ludziom powie wtedy”. Dalej  powiedział, że jeżeli cena żyta w 2010 roku wynosiła 300 zł a w 
tym roku  ok.  800  zł  to  należy  też  spojrzeć  prawdzie  w  oczy i  powiedzieć,  że  rolnik  zyskał,  
ponieważ otrzymał większą  rekompensatę za swoje produkty. 
Dalej radny Kryszak podkreślił, że rozumie rolników ale nie można tłumaczyć rolnikom, że 
podnosimy podatek. Stawka została obniżona (z maksymalnej stawki  na 50 zł).   

Wójt w swoim wystąpieniu powiedział, że gmina Jaraczewo jest gminą rolniczą, rolnicy są 
ważnym  jej  elementem,  dlatego  też  szanujemy  rolników  i  w  przeciwieństwie  do  radnego 
Kowalczyka, po głosowaniu spojrzy im w oczy. Wyjaśnił, że gdyby nie rozumiał trudnej sytuacji 
rolników  to proponowałby maksymalną  cenę żyta, a nie optował za jej obniżeniem. Tą decyzja 
rada nie wychyliła się w niczym. Dalej  wyjaśnił,  że zaproponowana stawka była wcześniej  już 
sugerowana przez Wielkopolską Izbę Rolniczą,  która proponowała już wcześniej  aby do celów 
podatkowych  przyjmować  cenę  żyta  w  wysokości   ok.  50  zł/  dt  jako  średnią  nie  z  trzech 
poprzednich kwartałów, lecz z trzech poprzednich lat. Na taką stawkę mamy również pozytywną 
opinię Wielkopolskiej Izby Rolniczej Biuro Powiatowe w Jarocinie. W związku z powyższym, cena 
jaka została przyjęta nie jest ceną krzywdzącą rolników.

Co się tyczy pozostałych podatków Wójt przypomniał, to co już powiedział na poprzedniej 
sesji,  że  stawki  pozostałych  podatków   zostały  zrewaloryzowane  o  stopień  inflacji  a  nie 
podniesione. 

19. Wnioski podjęte na sesji.

Rada nie podjęła żadnego wniosku. 
20. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym 
za udział w tych obradach i o godz. 13.07 zakończył XI Sesję Rady Gminy Jaraczewo. 

Jaraczewo, dnia 7 listopada 2011 r. PRZEWODNICZĄCY RADY 
Protokół sporządził:          Roman Skrzypczak 
Elżbieta Wyremblewska


